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-  W stulecie nadania Wołominowi 
praw miejskich, łączymy historię 
z przyszłością, a tradycję z nowo-
czesnością. Europejski Kongres 
Gospodarczy w czternastu blokach 
tematycznych i kilkudziesięciu 
sesjach panelowych co roku poru-
sza najistotniejsze tematy ekono-
miczne, gospodarcze, cywilizacyjne  
w wymiarze polskim, ale także global-

nym – mówi Elżbieta Radwan, 
burmistrz Wołomina >> str. 5

Od kilku dni
 Ząbki mają nowego 

wiceburmistrza. Burmistrz Małgo-
rzata Zyśk powołała na swojego 
zastępcę Kamila Kowaleczko, 
dotychczasowego przewodni-
czącego Rady Miasta Kobyłka. 
Decyzja ta zmienia sytuację za-
równo w Ząbkach, jak i w Kobyłce. 
Burmistrzowie Ząbek o powodach 
swoich decyzji opowiadają  
w rozmowie z Teresą Urba-
nowską. >> str. 4

Wołomin  
na Europejskim  

Kongresie  
Gospodarczym

– Ci, którzy wylądowali 
w tym miejscu 75 lat 
temu byli żołnierzami 

Wojska Polskiego, byli 
świetnie wyszkoleni. 

Zostali wysłani na zie-
mie polskie po to, żeby 
wspierać Armię Krajo-
wą, żeby wykonywać 

zadania o charakterze 
sabotażowym  

i wywiadowczym, żeby 
szkolić żołnierzy Armii 
Krajowej i wzmacniać 
Polskie Państwo Pod-

ziemne – powiedział 
Mariusz Błaszczak, 

Minister Obrony Naro-
dowej >> str. 3

Kamil Kowaleczko 
wiceburmistrzem 
Ząbek

www.wilenskapark.pl

75 rocznica  
zrzutu  

Cichociemnych  
w Kołakowie
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Pomyśl zanim poprosisz...
 o fakturę firmową

O tym czy każda faktura może być rozliczona w kosztach przedsiębiorcy rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem – wła-
ścicielem biura rachunkowego z Kobyłki

– Czy każda faktura może być w 
kosztach przedsiębiorcy?
– Czasami zdarza się, że przed-
siębiorcy robiąc zakupy odrucho-
wo proszą o wystawienie faktury 
na firmę licząc, że dany zakup 
rozliczą w kosztach. Jeżeli przed-
siębiorca dokonuje prywatnych 
zakupów, to takie postępowanie 
jest nie tylko niezgodnie z obo-
wiązującymi przepisami, bowiem 
faktura powinna dokumento-
wać jedynie zakupy związane z 
działalnością gospodarczą, ale 
również w wielu przypadkach 
może okazać się zgubne dla 
przedsiębiorcy.
– W jakich przypadkach?
– Chodzi o to, że zakup na firmę 
różni się od zakupu prywatnego 
w świetle praw konsu-
menta.
– A czym dokład-
nie?
– Może zacznijmy 
od definicji legal-
nych. Zgodnie z 
art. 22 kodeksu 
c y w i l n e g o  z a 
k o n s u m e n t a 
uważa się oso-
b ę  f i z y c z n ą 
dokonującą z 
przedsiębiorcą czynności praw-
nej niezwiązanej bezpośrednio z 
jej działalnością gospodarczą lub 
zawodową. Z kolei, zgodnie z art. 
43 kodeksu cywilnego przedsię-
biorcą jest osoba fizyczna, osoba 
prawna i jednostka organizacyjna, 
prowadząca we własnym imieniu 
działalność gospodarczą lub 
zawodową. Różnica jest taka, że 
konsumenci mogą powoływać 

się na przepisy ustawy o prawach 
konsumenta i Kodeksu cywil-
nego, natomiast do transakcji 

zawartych przez przedsiębiorców 
odnoszą się wyłącznie zapisy za-
warte w umowie lub regulaminie.
– Co to oznacza w praktyce?
– Jeżeli dokonujemy zakupów zwią-
zanych z prowadzoną działalnością 
gospodarczą, powinniśmy poprosić 
sprzedawcę o wystawienie faktury 
zawierającej dane naszej firmy. 
Dzięki temu możemy rozliczyć 
dany wydatek jako koszt uzyskania 

przychodów. Trzeba jednak mieć 
na uwadze, że występując o wysta-
wienie takiej faktury sprzedawca 
uznaje, że nabywca kupuje towar 
na potrzeby prowadzonej przez 
niego działalności gospodarczej, 
co oznacza, że transakcja zostaje 
zawarta pomiędzy dwoma przed-
siębiorcami, a nabywcy nie można 
traktować jako konsumenta. Osoba 
prowadząca jednoosobową dzia-
łalność gospodarczą nie zostaje 
automatycznie wykluczona z moż-
liwości dochodzenia swoich praw 
na podstawie ustawy o prawach 
konsumenta ze względu na prowa-
dzoną działalność, ale w praktyce 
skorzystanie z tych praw może 

być ekstremalnie trudne. 

Przedsiębiorca dokonujący zakupu 
prywatnego nie powinien więc pro-
sić o wystawienie faktury na dane 
firmowe – tylko wówczas będzie 
mógł bezproblemowo korzystać z 
przywilejów dostępnych dla konsu-
mentów. Osoby prowadzące dzia-
łalność gospodarczą i decydujące 
się na wzięcie faktury wystawionej 
na dane firmowe, pomimo braku 
związku zakupu z prowadzoną dzia-

łalnością, powinny mieć na uwadze, 
że pozbawiają się w ten sposób sta-
tusu konsumenta, a zatem zrzekają 
się praw wynikających z ustawy o 
prawach konsumenta z 2004 roku.
– Jakie są te prawa?
- Przywileje bycia konsumentem 
to m.in.: • prawo do odstąpienia 
od umowy bez podania przyczyny 
w czasie dwóch tygodni • dłuższy 
okres gwarancji niż ten przewi-
dziany dla przedsiębiorców (w 
przypadku konsumentów często 
obowiązuje nawet dwukrotnie dłuż-
szy okres gwarancji na zakupione 
towary) • krótszy czas rozstrzygnię-
cia reklamacji w stosunku do czasu 
odpowiedzi na reklamacje składane 
przez przedsiębiorców

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

– Przywileje bycia konsumentem to m.in.: 
• prawo do odstąpienia od umowy bez 

podania przyczyny w czasie dwóch 
tygodni • dłuższy okres gwarancji niż ten 

przewidziany dla przedsiębiorców  
• krótszy czas rozstrzygnięcia reklama-

cji w stosunku do czasu odpowiedzi 
na reklamacje składane przez przed-
siębiorców – mówi Paweł Żółtek, wła-
ściciel biura rachunkowego z Kobyłki.

USŁUGI BRUKARSKIE
 Nasza firma oferuje państwu usługi:
- ułożenie kostki brukowej  
   (na podjazdach, chodnikach, parkingach, schodach)
- układanie 
  (płyty tarasowe, płyty ażurowe, stopnie betonowe, montaż krawężników) 
- pielęgnacyjne państwa ogrodu, podcinanie drzew i krzewów 
  Posprzątamy po sobie.
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Na przestrzeni wieków wielu 
artystów malarzy uwieczniało na 
swoich płótnach ciężki zawód pracz-
ki, przy okazji niejednokrotnie po-
wstawały bardzo malownicze obrazy.

Ostatnio coraz częściej moja 
pamięć przywołuje niektóre z tych 
obrazów, głównie za sprawą TV.

Od kilku dni, w godzinach 
przedpołudniowych, przebywam w 
zaciszu mojego rodzinnego domu, 
gdzie, nieco przy okazji, słyszę lub 
oglądam równego rodzaju progra-
my informacyjne i to właśnie one  
sprawiają, że coraz częściej przed 
oczami stają mi wspomniane wcze-
śniej obrazy.

 Jednak „Moje praczki” nie piorą 
ubrań a ludzkie umysły. Jakże to 
pranie pokazywane na wspomnia-
nych obrazach różni się od tego 
z moich telewizyjnych skojarzeń. 
Tamte, wykonując swoją ciężką, 
zawodową czynność sprawiały, że 
odzież stawała się biała i czysta. 
Niestety efekt działań dzisiejszych 
„praczek” jest zgołą inny. Po kilku 
dniach spędzonych w towarzystwie 
programów informacyjnych różnych 
stacji można zwątpić niemal we 
wszystko. 

Nie będę tu prowadziła szczegó-
łowej analizy żadnego z kanałów ani 
programów bo w większości z nich 
jest to, co drażni mnie najbardziej 
– brak szacunku dla słuchacza i dla 
rozmówcy…

Głośne, jazgotliwe studia – co 
wnoszą do naszego życia poza znie-
chęceniem do polityki i do spraw 

społecznych?
Przed nami trzyetapowy maraton 

wyborczy. Dokonamy kolejnych 
ważnych dla kraju ale też dla naszej 
małej ojczyzny jak i nas samych 
wyborów – wyłonimy przedstawicieli 
do Europarlamentu jak też do na-
szego rodzimego Parlamentu – Sej-
mu i Senatu a na zakończenie tego 
maratonu – wybierzemy Prezydenta. 
Od tego jak się przyłożymy do doko-
nania tych wyborów zależeć będzie 
kolejnych pięć lat funkcjonowania 
kraju i wbrew pozorom również 
samorządu lokalnego.

Czy zdajemy sobie sprawę z 
tego, że nasze jutrzejsze „być” 
zależy w dużej mierze od tego na 
ile poważnie podejdziemy do speł-
nienia swojego obowiązku, na ile 
rozważnie skorzystamy ze swoich 
praw?

Czy dobro nas wszystkich wygra 
z wizją stworzoną przez „praczki” 
naszych umysłów. 

Pierwsza próba sił już 26 maja – 
warto sprawdzić siłę swojego głosu.

„Moje praczki” nie piorą ubrań 
a ludzkie umysły. Jakże to 

pranie pokazywane na wspo-
mnianych obrazach różni się 

od tego z moich telewizyjnych 
skojarzeń. Tamte, wykonu-

jąc swoją ciężką, zawodową 
czynność sprawiały, że odzież 
stawała się biała i czysta. Nie-
stety efekt działań dzisiejszych 

„praczek” jest zgołą inny.

Praczki
Teresa Urbanowska

 Deklaracja
Edward M. Urbanowski

W przyszłą niedzielę wybory do Parlamentu Europejskiego. O programie 
wyborczym PiS wiadomo prawie wszystko, czyli … nic. Ale czy to ma zna-
czenie? Bez wątpienia ważniejszym jest tu program Koalicji Europejskiej 
(PO, PSL, SLD, Nowoczesna i Zieloni), gdyż tylko on ma realną szansę 
na urzeczywistnienie. Tak sądzę.

Oto ten program!
1. Polska wśród liderów Unii Europejskiej:
- Poprowadzimy polskie sprawy w Unii tak, żeby wartości i interesy Polaków 

były traktowane poważnie i załatwiane skutecznie. Skończymy z izolacją Polski  
w ostatnich latach, odbudujemy dobre relacje z pozostałymi krajami Unii;

2. Unia na rzecz wyrównania poziomów życia Europejczyków:
- Tylko mocna pozycja Polski w Unii Europejskiej da Polkom i Polakom 

gwarancję takiego poziomu życia, jakim cieszą się obywatele bogatych 
krajów Unii. Drogą do dynamicznego wzrostu dochodów jest wzmacnianie 
jednolitego rynku, wspólnego obszaru handlu, inwestycji i usług, gdzie 
Polacy i ich firmy mogą wykorzystywać swe atuty;

3. Fundusze europejskie dla obywateli i samorządów:
- Według projektu budżet Unii na lata 2021–27 ma wzrosnąć o ponad 

10 proc., a udział w nim Polski – spaść o tyle samo. To niedopuszczalne. 
Obronimy fundusze europejskie dla naszych regionów, miast i wsi oraz 
zadbamy o zwiększanie udziału samorządów w ich dystrybucji;

4. Unia czystego powietrza i taniej energii:
- Polska ma najgorsze powietrze w Europie. Pozyskamy środki unijne 

na zieloną energię, chroniącą klimat, nasze zdrowie, eliminującą smog, a 
zarazem tańszą dla przemysłu i tworzącą dziesiątki tysięcy miejsc pracy;

5. Unia zdrowszego i dłuższego życia:
- W Unii Europejskiej, a szczególnie w Polsce, choroby nowotworowe 

są drugą przyczyną zgonów. Polska nadal pozostaje trzecim krajem pod 
względem umieralności na choroby nowotworowe w całej Europie. Stwo-
rzymy Europejski Program Onkologiczny, który odwróci niekorzystny trend 
i zdecydowanie skróci oczekiwanie na niezbędne badania;

6. Unia lepszej żywności i równych szans dla rolnictwa:
- Polskie rolnictwo dostarcza Europie znakomitą żywność, jednak 

potrzebuje dalszej modernizacji. Będziemy walczyć o prawdziwą rów-
ność szans w UE, także w obszarze dopłat bezpośrednich i wspólnych 
standardów jakości;

7. Unia Europejska wartości:
- Zadbamy, by normy UE, zwłaszcza równe prawa kobiet i mężczyzn, osób  

z niepełnosprawnościami oraz mniejszości, były stanowczo egzekwowane;
8. Unia wspólnego bezpieczeństwa:
- Europa potrzebuje dużych i mądrze zaplanowanych inwestycji w 

swoje bezpieczeństwo. Wymaga tego współczesny świat i nasze otoczenie, 
czasami wrogie. Będziemy się starać o ściślejszą współpracę obronną UE, 
ale i wzmocnienie sojuszu z USA w ramach NATO;

9. Unia Europejska dla młodych:
- Przyszłość Unii musimy projektować tak, by jak najlepiej służyła 

przyszłym pokoleniom. Otwartość, przedsiębiorczość i innowacyjność 
młodego pokolenia są gwarancją zrównoważonego rozwoju UE. Ułatwimy 
młodym podróżowanie po Europie, wprowadzając europejską legitymację 
studencką i szkolną gwarantującą jednolite zniżki i uprawniającą do opieki 
zdrowotnej w całej Europie;

10. Unia spójna transportowo i komunikacyjnie:
- Dokończymy rewolucję w polskiej komunikacji, zapewniając wszystkim 

Europejczykom, w tym Polakom, odpowiednie połączenia: kolejowe, drogowe  
i telekomunikacyjne.

Rocznicowe obchody odbyły się 
pod honorowym patronatem Ministra 
Obrony Narodowej Mariusza Błasz-
czaka, który powiedział: – Ci, którzy 
wylądowali w tym miejscu 75 lat temu 
byli żołnierzami Wojska Polskiego, byli 
świetnie wyszkoleni. Zostali wysłani 
na ziemie polskie po to, żeby wspie-
rać Armię Krajową, żeby wykonywać 
zadania o charakterze sabotażowym i 
wywiadowczym, żeby szkolić żołnierzy 
Armii Krajowej i wzmacniać Polskie 
Państwo Podziemne.

Aby upamiętnić rocznicę zrzutu 
Cichociemnych, mieszkańcy Gminy 
Dąbrówka każdego roku spotykają się 
w kołakowskim lesie. Inicjatorem hi-
storycznych obchodów od  lat są władze 
samorządowe Gminy Dąbrówka zaś 
tegoroczna edycja otrzymała również 
organizacyjne wsparcie Starosty Woło-
mińskiego. Współorganizatorami tego 
niezwykłego wydarzenia było Gminne 
Centrum Kultury w Dąbrówce oraz 
Fundacja Sprzymierzeni z GROM. 

Oprócz oficjalnych uroczystości z 
asystą honorową Wojska Polskiego zor-
ganizowano także spektakularny pokaz 
skoków spadochronowych, a dokonali 
tego  przedstawiciele spadochronowej 
kadry narodowej, mieszkaniec Cisia 
Marcin Ruciński oraz żołnierze jed-
nostki wojskowej GROM. 

– Nam w czasie pokoju, napraw-
dę trudno jest sobie wyobrazić jak 
mogły przebiegać prawdziwe dzia-
łania wojenne. Dlatego dzięki takim 
rekonstrukcjom każdy może wczuć 
się i zrozumieć na czym polegały 
bohaterskie czyny cichociemnych. 
A najbardziej dumna jestem z tego, 
że to w mojej gminie się wydarzyło i 
że poprzez to, my wszyscy jesteśmy 
częścią tej historii- powiedziała jedna 
z uczestniczek, Katarzyna Łazicka, 
mieszkanka Kołakowa. 

Wielkim zainteresowaniem wśród 
dzieci i dorosłych cieszyła się pre-
zentacja statyczna czołgu Leopard z 
Warszawskiej Brygady Pancernej w 
Wesołej. Swoje specjalne stoisko przy-
gotowało Muzeum Wojska Polskiego, 
a Jednostka Wojskowa GROM zapre-
zentowała elementy uzbrojenia. Nie 
zabrakło również ciekawych atrakcji 
dla dzieci i stoisk gastronomicznych. 

Obchodom towarzyszyły także 
zawody sportowe - biegi na różnych 
dystansach i w różnych kategoriach, 
w których łącznie wystartowało aż 
578 zawodników. Ale najbardziej 
prestiżowym biegiem, bezpośrednio 
nawiązującym do wydarzenia sprzed 
75 lat, był 4. Nocny Bieg Terenowo 
- Przełajowy „Weller 2. Kołaków ’44.  
Minister Mariusz Błaszczak w asyście 
Wójta Dąbrówki Radosława Korze-
niewskiego i Starosty Wołomińskiego 
Adama Lubiaka, wręczył uczestnikom 
biegów pamiątkowe medale.

Oficjalne uroczystości w kołakow-
skim lesie zakończył Apel Pamięci 
oraz ceremonia składania kwiatów pod 

pomnikiem Chwały Oręża Polskiego. 
Hołd oddali m.in. Minister Obro-
ny Narodowej Mariusz Błaszczak, 
czterej skoczkowie biorący udział w 
rekonstrukcji zrzutu, w imieniu rodzin 
Cichociemnych –Krzysztof Malmuro-
wicz i Teresa Piwnik, przedstawiciele 
rodzin żołnierzy AK odbierającej zrzut:  
Irena Jankowska, Sławomir Pakuła i 
Jan Krzyżanowski, eurodeputowany 
Ryszard Czarnecki, posłowie Anita 
Czerwińska i Piotr Uściński, dowódca 

Jednostki Wojskowej Grom, dziedzi-
czącej tradycje Cichociemnych – płk. 
Mariusz Pawluk, gen. dyw.  Marek 
Sokołowski- dowódca 16 Dywizji 
Zmechanizowanej w Białobrzegach, 
Jan Wojno – dowódca I Warszawskiej 
Brygady Pancernej w Wesołej, Adam 
Lubiak - Starosta Wołomiński, szef 

gabinetu politycznego MON– Łukasz 
Kudlicki, Radosław Korzeniewski – 
Wójt Gminy Dąbrówka i Dorota Wróbel 
– Zastępca Wójta, przedstawiciele Rady 
Gminy Dąbrówka na czele z Agnieszką 
Gryglas – Przewodnicząca Rady Gmi-
ny oraz reprezentacje  JW. GROM, 
WAT, Policji i inne oficjalne delegacje.

Z okazji obchodów odbył się 
również uroczysty koncert zespołu 
wokalno-aktorskiego „Sonanto” ze 
szlagierami międzywojennymi oraz 

inscenizacja musicalu, przygotowa-
nego przez mieszkańców Dąbrówki 
pt. „Skok w mroku”. Jego wyjątkowość 
polegała na tym, ze wystąpili w nim 
amatorzy- mieszkańcy Gminy Dą-
brówka, którzy w ten sposób chcieli 
podkreślić swój związek z tą ziemią i 
jej historią. 

Specjalne podziękowania należą 
się wszystkim uczestnikom; miesz-
kańcom Gminy Dąbrówka oraz  przy-
byłym gościom za tak liczną obecność, 
jednostkom OSP z terenu gminy,  
żołnierzom 1 Warszawskiej Brygady 
Pancernej za prezentacje czołgu Le-
opard 2A5, Jednostce Wojskowej Grom 
za pokaz skoków spadochronowych, 
V Mazowieckiej Brygadzie Obrony 
Terytorialnej, 16 Dywizji Zmechanizo-
wanej w Białobrzegach, I LO PUL im. 

111 Eskadry Myśliwskiej, Międzysz-
kolnemu Klubowi Historycznemu im. 
Armii Krajowej  Ziemi Radzymińskiej,  
Międzyszkolnemu Uczniowskiemu 
Klubowi Sportowemu MUKS Dą-
brówka, wolontariuszom ze Szkoły 
Podstawowej w Dąbrówce.

Lidia Sikorska-Księżnik

Uczestnicy 4. Nocnnego Biegu Terenowo - Przełajowego „Weller 2. Kołaków ’44 otrzymali pamiątkowe medale

Cykliczne spotykania  
Burmistrz Kobyłki z mieszkańcami

Około 50 osób przybyło na piątkowe (10 maja) spotkanie burmistrz Kobyłki, Edyty Zbieć z mieszkańcami. 
- To pierwsza taka moja inicjatywa, ale na pewno nie ostatnia. Mam dla mieszkańców propozycję, abyśmy 
podobne rozmowy o bieżących sprawach, jeśli mieszkańcy będą zainteresowani, odbywali raz w miesiącu. 
Cieszy mnie frekwencja, która umożliwiła nam dobry, bezpośredni kontakt – podkreśla burmistrz.

Najważniejszą kwestią podczas 
piątkowego spotkania Edyty Zbieć, 
burmistrz Kobyłki z mieszkańcami 
były tematy związane z gospodarką 
odpadami. - Zależało nam na tym, aby 
mieszkańcy mieli wiedzę w temacie tak 
ważnym zarówno dla nich jak i dla władz 
gminy. Chcemy, aby rozumieli sytuację, 
z którą boryka się miasto. To problem, 
który jest przedmiotem rozmów w wie-
lu gminach w Polsce. Podczas spotkania 
uczestnicy dostali pełne i wyczerpujące 
sprawozdanie – jakie są możliwości i 
metody ustalania stawki śmieciowej (od 
liczby mieszkańców zamieszkujących 
daną nieruchomość, od ilości zużytej 
wody z danej nieruchomości lub od 
powierzchni lokalu mieszkalnego), 
jakie są wady i zalety każdej z nich, 
jakie metody rozpatruje miasto i jakie 
są problemy z tym związane – mówi 
burmistrz Edyta Zbieć. 

Rozmawiano też o powodach ko-
nieczności podwyższenia stawki na 25 
zł za śmieci segregowane. Wyjaśniono 
przyczyny takiej podwyżki (corocznie 
wzrastająca opłata „marszałkowska” 
powoduje znaczne zwiększenie kosz-
tów składowania i przetwarzania od-
padów, a w konsekwencji wysokie ceny 
firm przystępujących do przetargu). 

– Mieszkańcy rozumieją, dlaczego 
opłata musi wzrosnąć. To oczywiste, 
że nikt nie chce za nic płacić więcej niż 
wcześniej, ale nasze wyjaśnienia, mam 
wrażenie, ich przekonały. Zadawali me-
rytoryczne pytania, na które staraliśmy 
się od razu odpowiadać. Mam przeko-
nanie, że uczestnicy wyszli ze spotkania 
z większą wiedzą i zrozumieniem 

sytuacji – mówi nasza rozmówczyni.
Piątkowe rozmowy z mieszkańcami 

trwały ponad dwie godziny. Padło ponad 
30 pytań. Na część z nich burmistrz 
udzieliła odpowiedzi jeszcze w trakcie 
spotkania, część wywołała dalszą, 
chwilami dość gorącą, dyskusję. Pytania 
dotyczyły różnych zagadnień – nowej 
szkoły, autobusów, wyrównywania 
dróg, udogodnień dla seniorów, za-
nieczyszczeń powietrza związanych z 

paleniem w piecach, żłobka, biblioteki 
czy przychodni. Postulowano również o 
nowe inwestycje. 

- Póki co rozważane są takie zmia-
ny, które nie wymagają dodatkowych, 
nieplanowanych w budżecie nakładów, 
na przykład realizacja projektu unij-
nego związanego z zielenią miejską. 
Poprzednie plany zakładały inwestycje 

dotyczące zieleni w dwóch lokaliza-
cjach: przy przepompowni przy ul. 
Leśnej i przy ul. Bohaterów Ossowa 
oraz rondzie - wyjaśnia burmistrz. Jej 
zdaniem plan związany z zielenią  w 
drugiej lokalizacji powinien zostać 
zmodyfikowany. Pieniądze mogłyby 
zostać przeznaczone na zagospodaro-
wanie tzw. Kaczych Dołów (czyli lasku 
niedaleko PKP Kobyłka) i powstania 
tam terenu rekreacyjnego ze zbiorni-

kiem wodnym i altaną. 
Mieszkańcy dowiedzieli się, że 

trwają starania o zezwolenie na takie 
działania oraz, że zlecona została 
zmiana koncepcji zagospodarowania 
zieleni. Przyjęli taką wiadomość entu-
zjastycznie, bo, jak odkreślali, w Kobyłce 
brakuje miejsc, w których można by 
spędzić rodzinnie czas. Podkreślono, 

że jest to ważne również dla seniorów, 
to im, podczas spotkania burmistrz 
poświęciła dużo czasu, opowiadając 
o taksówce miejskiej i innych plano-
wanych działaniach. Mówiła również 
o innych inwestycjach, takich jak sieć 
ścieżek rowerowych i parkingi przy 
stacjach PKP. Ze wszystkimi porusza-
nymi kwestiami można zapoznać się 
na stronie www.kobylka.pl – zostały tam 
opublikowane zadawane pytania wraz z 
odpowiedziami.

Formuła spotkania, zakładająca 
zwyczajną rozmowę z burmistrz,  
a nie przemawianie do publiczności, 
krzesła ustawione w okręgu, czy moż-
liwość zabrania głosu przez każdego  
i wypowiedzenie swojej opinii sprawiła, 
że mieszkańcy byli aktywni i otwarci.  
Chętnie zabierali głos. – Cenię sobie 
wyjątkowo kontakty z mieszkańcami 
Kobyłki. To mądrzy, świadomi ludzie. 
Wielu z nich bardzo interesuje się 
wydarzeniami w mieście i chce zmian. 
Na szczęście ich postulaty pokrywają 
się z naszymi działaniami, niemal żaden 
wniosek nie był dla nas czymś zupełnie 
nowym, czego byśmy wcześniej nie 
rozważali. To oznacza, że nadajemy na 
tych samych falach, wszyscy chcemy 
takiego samego kierunku rozwoju dla 
miasta – oceniła burmistrz. 

Następne spotkanie za miesiąc – 
informacja o nim będzie zamieszczona 
w Internecie oraz na słupie ogłoszenio-
wym koło urzędu. Już teraz burmistrz 
Edyta Zbieć zaprasza wszystkich. 
Zapraszamy do obejrzenia:  
relacji filmowej ze spotkania na 
www.zyciepw.pl

- Zależało nam na tym, aby 
mieszkańcy mieli wiedzę w 
temacie tak ważnym zarówno 
dla nich jak i dla władz gminy. 
Chcemy, aby rozumieli sytuację, 
z którą boryka się miasto. To 
problem, który jest przedmio-
tem rozmów w wielu gminach 
w Polsce. Podczas spotkania 
uczestnicy dostali pełne i 
wyczerpujące sprawozdanie – 
jakie są możliwości i metody 
ustalania stawki śmieciowej  
– mówi burmistrz Edyta Zbieć

75. rocznica  
zrzutu  
Cichociemnych  
w Kołakowie

W sobotę 11 maja odbyły się uroczystości związane z obchodami 75. rocznicy 
zrzutu Cichociemnych – skoczków i sprzętu, na placówkę odbioru „Imbryk” 
pod Kołakowem, w ramach operacji lotniczej „Weller 2”. 
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Tłuszczańskie Biesiady to 
wyjątkowe wydarzenie, które 
pozwala na osobisty kontakt  
z pisarzami, aktorami, artysta-
mi, ludźmi sztuki i kultury i za-
poznanie się z najnowszą ofertą 
wydawniczą wielu polskich 
wydawnictw. Tegoroczne hasło 
przewodnie brzmiało: „Kultura 
ludowa źródłem inspiracji arty-
stycznej”. Tradycyjnie podczas 
Biesiad nagradzani są najlepsi 
czytelnicy, którymi w tym roku 
byli: Agnieszka Białek, Katarzy-

na Mierzwa, Nina Babańczyk, 
Małgorzata Kamińska, Beata 
Mikiciuk, Grażyna Dzięcioł, 
Halina Brzozowska, Grażyna 
Piwowarczyk, Krzysztof Świąt-
kowski oraz Jan Wytrykow-
ski. Po wręczeniu wyróżnień  
i części oficjalnej przyszedł 
czas na gawędę góralską  
w wykonaniu Zbigniewa Wała-
cha oraz koncert Kapeli Górali 
Beskidzkich „Wałasi”- amba-
sadorów polskiego folkloru. 
Są oni nie tylko znakomitymi 
muzykami, ale też pedagogami 
muzyki, wytrwale uczącymi 

kolejne pokolenia. Najcenniej-
szą część repertuaru stanowi 
najstarsza muzyka Beskidu 
Śląskiego, w tym pieśni paster-
skie, polki, owięzioki.

Drugiego dnia Biesiad 
odbyło się spotkanie z Rutą 
Śpiewak - współautorką al-
bumu „Patrząc na wieś. Sto 
lat rozwoju polskiej wsi”,  
w którym autorzy pokazali 
prawdziwy i niezafałszowany 
obraz wsi: trud pracy, blaski 
i cienie bytu chłop-

skich rodzin i całych wiejskich 
zbiorowości w epoce wielkich 
wydarzeń - wojen, przesie-
dleń, reform rolnych, a także 
ewolucji techniki, struktury 
gospodarstw i produkcji.

Ostatni dzień wydarzenia 
był skierowany do najmłod-
szych. Specjalnie dla nich  
29 kwietnia do Biblioteki Pu-
blicznej w Tłuszczu przyje-
chał Teatr Arkada z Suwałk  
z przedstawieniem zatytułowa-
nym „Kto jest najpiękniejszy” 
opowiadającym o uczuciach.

Źródło: UM  Tłuszcz

czytanie jest m
odne

Zgodnie z tradycją  
podczas 25. Tłuszczańskich Biesiad z Książką 

nagradzeni zostali najlepsi czytelnicy.

W piątek, 26 kwietnia 2019r. po raz 25. rozpoczęły 
się Tłuszczańskie Biesiady z Książką. Poprowadzi-
ła je Dyrektor Biblioteki Bogumiła Boguszewska 
oraz Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu 
Krzysztof Gajcy. 

25. Tłuszczańskie  
Biesiady z Książką

To nawiązanie do ser-
deczności i gościnności 
zarówno mieszkańców, jak  
i samego regionu.

- Najistotniejsze są 
emocje. To one inspirują, 
zniewalają, uwodzą. Naj-
ważniejsze, by uczucia były 

pozytywne i prawdziwe. 
Wychodziły z wnętrza tego 
miejsca i mieszkających 
tam ludzi. Takich zdjęć 
oczekujemy w tym roku 
od uczestników konkursu 
– zaprasza Adam Struzik, 
marszałek Mazowsza.

Samorządowiec dodaje, 
że zależy mu na tworzeniu 
wizerunku regionu stano-
wiącego serce Polski, a tym 
samym ostoję polskości.

-  Dlatego pragnie-
my zaprosić uczestni-
ków konkursu do podró-
ży po naszym regionie, 
zwiedzania niezwykłych 
miejsc ,  ta jemniczych 
zakątków, które warto 
uwiecznić na fotografii  

i dzielenia się swoimi wra-
żeniami ze wszystkimi – 
informuje marszałek.

Nabór prac potrwa do 
14 czerwca 2019 roku. 
Konkurs zostanie prze-
prowadzony dwuetapowo. 
W pierwszym etapie jury 
wybierze dziesięć wyróż-
niających się prac, których 

autorzy wezmą udział  
w weekendowych wy-

jazdowych warszta-
tach fotograficz-
nych organizowa-
nych wspólnie 
z  A k a d e m i ą 
Sztuk Pięknych 
w Warszawie. W 
drugim etapie 

spośród zdjęć wykona-
nych przez uczestników 
warsztatów jury wybierze 
trzy zwycięskie. Laure-
aci zostaną wyróżnieni 
podczas finałowej gali  
i otrzymają nagrody.

W ubiegłorocznej edycji 
Mazowieckiego Konkur-
su Fotografii Kulinarnej 
pierwsze miejsce zajęła 
mieszkanka Ząbek i dzien-
nikarka Życia Powiatu na 
Mazowszu - Aleksandra 
Olczyk

Nabór prac trwa 
do 14 czerwca.  

W pierwszym 
etapie jury wybierze 
dziesięć wyróżniają-

cych się prac, których 
autorzy wezmą udział w 

wyjazdowych warsztatach 
fotograficznych. W drugim 

etapie spośród zdjęć 
wykonanych przez uczest-

ników warsztatów jury 
wybierze trzy zwycięskie.

Po raz 14 samorząd Województwa Mazo-
wieckiego przygotował konkurs fotograficz-
ny „Mazowsze bliskie sercu”, dedykowany 
amatorom. Tematem tegorocznej edycji jest 
„Serdeczne Mazowsze”.  

Mazowsze bliskie 
i serdeczne

zatrzym
ane w

 kadrze

– Co oznacza dla Ząbek wybór 
tak młodej osoby, na bardzo od-
powiedzialne stanowisko?
Małgorzata Zyśk (M.Z.):  – Myślę, 
że Ząbki, jako chyba największe 
liczebnie miasto w Powiecie Woło-
mińskim, potrzebują dynamicznego 
rozwoju. Aby taki rozwój był możliwy 
niezbędne jest sprawne zarządzanie. 
Potrzebna jest nowa energia. To wy-
maga też odpowiedniej ilości osób za-
rządzających – przynajmniej jednego 
zastępcy burmistrza, a jak twierdzą 
niektórzy, w naszym przypadku nawet 
dwóch. Pan Kamil Kowaleczko jest 
człowiekiem młodym, ale myślę, że 
pomimo młodego wieku zdobył już 
odpowiednie doświadczenie zarówno 
w sferze samorządowej, jak i rządo-
wej. To w mojej opinii pozwoli nam 
wspólnie rozwijać Miasto Ząbki.  
– Panie Kamilu, Pańska nomina-
cja na stanowisko wiceburmi-
strza Ząbek zmienia też sytuację 
w Kobyłce, gdzie obecnie jest 
Pan jeszcze radnym i pełni 
funkcję przewodniczącego Rady 
Miasta. Czy mógłby Pan powie-
dzieć mieszkańcom Kobyłki co 
się dalej wydarzy?
Kamil Kowaleczko (K.K): - Myślę, 
że z mojej strony będzie się działo tyle 
samo, a może nawet i więcej, niż do-
tychczas. Posiadają zapewne Państwo 
wiedzę, jak wygląda sytuacja w Radzie 
Miejskiej w Kobyłce. Rada Miasta 
Kobyłka jest bardzo mocno podzie-
lona, wewnątrz trwa permanentny 
konflikt i obawiam się, że będzie on 
trwał przez całą obecną kadencję. 
Próbując cokolwiek zrobić razem  
z panią burmistrz Edytą Zbieć musie-
liśmy poświęcać czas na łagodzenie 
tego konfliktu. Chociaż oczywiście nie 
wszyscy radni tacy są. Mam raczej na 
myśli jednostki. W związku z przyjętą 
propozycją i nominacją, będę musiał 
ustąpić z funkcji radnego i prze-
wodniczącego Rady Miasta Kobyłka.  
W zasadzie mam na to trzy miesiące, 
ale nie będę tej decyzji odwlekał. 
Myślę jednak, że odejście z rady 
pozwoli mi zrobić dla Kobyłki więcej, 
niż gdybym nadal pozostawał radnym, 
a tym samym osobą, która we wspo-
mnianym konflikcie uczestniczy. Wolę 
pracować merytorycznie dla dobra 
mieszkańców.
– Mieszkańcy Kobyłki zasta-
nawiają się, kto zajmie Pana 
miejsce. 20 maja odbędzie się 
sesja Rady Miasta Kobyłka, czy 
podczas tej sesji zostaną już 
podjęte decyzje dotyczące zmian 
personalnych?
K.K.: - Zgodnie z rozporządzeniem 
nie mogę łączyć funkcji radnego ze 
stanowiskiem wiceburmistrza. Zre-
zygnuję więc na już na tej najbliższej 
sesji z bycia radnym i pełnienia funk-
cji przewodniczącego. Moje miejsce 
w radzie zajmie pan Paweł Potocki, 
który dołączy do Rady zapewne w cią-
gu dwóch – trzech miesięcy, ponieważ 
PKW musi mieć czas, aby wygasić 

mój mandat i powołać pana Pawła Po-
tockiego. Przy okazji powiem, że pan 
Paweł Potocki jest doświadczonym 
samorządowcem i bardzo ubolewa-
łem, że nie udało mu się wejść do 
Rady Miasta. Cieszę się, że to właśnie 
on, a nie kto inny mnie zastąpi. 
– W ubiegłym tygodniu, odbyło 
się spotkanie pani burmistrz 
Edyty Zbieć z mieszkańcami 
Kobyłki, na którym także Pan 
był  obecny. Część radnych nie 
chciała usiąść ze wszystkimi w 
kręgu, dostawili sobie dodatko-
we krzesła na obrzeżach, choć 
były wolne miejsca. Czy to obra-

zuje sytuację w radzie miasta?
K.K.: - Ja nie mam nic do ukrycia, 
wszystkie moje działania były ukie-
runkowane na pomoc mieszkań-
com. Mogłem więc usiąść razem  
z mieszkańcami i swobodnie z nimi 
rozmawiać. Jeśli ktoś ma coś do ukry-
cia i nie do końca szczere intencje, 
to pewnie musiał usiąść z tyłu i z tej 
perspektywy obserwować spotkanie. 
Spuentuję to jeszcze jednym zda-

niem: szanowni mieszkańcy Kobyłki, 
moja działalność w Kobyłce się nie 
kończy w związku z tym konfliktem 
w Radzie Miasta. Myślę, że będąc  
z boku będę działał tak samo, a może 
nawet bardziej aktywnie i robił znacz-
nie więcej dla naszego miasta.
– Pani Burmistrz, czego spodzie-
wa się Pani po swoim nowym 
współpracowniku?
M.Z.: - Przede wszystkim cieszę się 
bardzo, że pan Kamil Kowaleczko 
zgodził się zająć stanowisko wice-
burmistrza. Obejmując funkcję 
burmistrza Ząbek, nie miałam ta-
kiego zaplecza, z którego mogłabym 

od razu powołać zastępcę. Powołanie 
pana Wojtka Guta było trafną decyzją 
i nasza współpraca, co po raz kolejny 
potwierdzam, układała się bardzo 
dobrze. Niestety pan Wojtek Gut 
zrezygnował z przyczyn zdrowotnych  
i stąd decyzja o powołaniu pana Ka-
mila Kowaleczko na mojego zastępcę.  
Nie ukrywam, że przyglądałam się 
panu Kamilowi jeszcze w czasie 
kampanii wyborczej, kiedy starał się 

o fotel burmistrza Kobyłki. Byłam na 
spotkaniu z mieszkańcami, chciałam 
zobaczyć jaki jest jego stosunek do 
ludzi. Z takich spotkań można wiele 
wywnioskować, dowiedzieć się jaki 
jest stosunek kandydata do spo-
łeczności lokalnej i co chce dla niej 
zrobić. Po okresie, w którym sama 
sprawowałam zarząd nad miastem, 
uważam, że decyzja o powołaniu pana 
Kowaleczko jest decyzją właściwą. 
Myślę, że będzie dla mnie dużym 
wsparciem. W takim urzędzie, jak 
Urząd Miasta Ząbki, pracy jest dużo, 
nie tylko dla jednego zastępcy, ale też 
jak podkreślałam nawet dla dwóch 

zastępców burmistrza. Mamy bardzo 
wiele projektów, gdzie ubiegamy się 
o środki zewnętrzne. Na bieżąco 
trzeba funkcjonować w urzędzie, 
sporządzać dokumenty, kontaktować 
się z instytucjami. Jednoosobowo 
na dłuższą metę jest to niezwykle 
trudne. Dlatego też pan Kamil objął 
m.in. takie obszary jak pozyskiwanie 
środków zewnętrznych i zamówienia 
publiczne. Liczę na to, że będzie dla 
mnie wsparciem i że będziemy się 
wzajemnie uzupełniali.
– Jak widzi Pan swoją pracę  
w Ząbkach?
K. K.: - Myślę, że będę pracował 
do późna, w ciągu dnia będzie to 
zapewne jeżdżenie i przypominanie  
w każdym resorcie, w każdym urzę-
dzie, że sprawy Ząbek, ale i Kobyłki 
są najważniejsze. Będę starał się 
pozyskać środki zewnętrzne, aby było 
ich jak najwięcej. Za główny projekt 
uznajemy z panią burmistrz budowę 
szkoły. 
– Czy dla Pani po tej nominacji 
coś się zmieni? 
M. Z.: - Myślę, że tak. Uważam, że 
każdy bierze odpowiedzialność za 
swoje działania, jak również za refe-
raty, które mu podlegają. Liczę więc, 
że pan Kamil mnie odciąży z części 
obowiązków. W trudnych sprawach 
zawsze będziemy się konsultowali, 
aby podjąć najlepszą dla miasta i jego 
mieszkańców decyzję.  
– Życzę więc Państwu dobrej  
i owocnej współpracy.

– (...) przyglądałam się panu 
Kamilowi jeszcze w czasie 
kampanii wyborczej (...).  
Byłam na spotkaniu z miesz-
kańcami, chciałam zobaczyć 
jaki jest jego stosunek do ludzi. 
Z takich spotkań można wiele 
wywnioskować, dowiedzieć się 
jaki jest stosunek kandydata 
do lokalnej społeczności i co 
chce dla niej zrobić - mówi Mał-
gorzata Zyśk, burmistrz Ząbek. 

– Na rezygnację z funkcji rad-
nego mam trzy miesiące, ale 
nie będę tej decyzji odwlekał. 

Myślę jednak, że odejście  
z rady pozwoli mi zrobić dla 

Kobyłki więcej, niż gdybym na-
dal pozostawał radnym, a tym 
samym osobą, która we wspo-
mnianym konflikcie uczestniczy 

- mówi Kamil Kowaleczko, 
wiceburmistrz Ząbek. 

Historyczny medalion Norwida  
darem dla szkoły w Dąbrówce

Replika nagrobnego medalionu Cypriana Kamila Norwida w dniu 8 maja została uroczyście ofiarowana Szkole Pod-
stawowej jego imienia. Historycznego przekazania jak i poświęcenia daru dokonał biskup Romuald Kamiński.

„Czcigodny księże biskupie 
- witamy na naszej dąbróweckiej 
ziemi, gdzie urodził sie Cyprian 
Kamil  Norwid” tymi słowami 
Wójt Gminy Dąbrówka Radosław 
Korzeniewski rozpoczął oficjalne 
uroczystości w parafialnym koście-
le. Dodatkowo poprosił biskupa  
o mszę w intencji mieszkańców  
i młodzieży, która tego dnia przyj-
mowała sakrament bierzmowania.

Uroczystość  ta poza wymiarem 
religijnym miała też charakter 
historyczny. Nie tylko ze względu 
na rangę przybyłych gości, a byli 
to przedstawiciele władz samo-
rządowych, wybitni profesorowie, 
dyrekcja szkoły, ale przede wszyst-
kim za względu na unikatowość 
przekazanego daru i jego wartość  
w budowaniu tożsamości i dzie-
dzictwa kulturowego Dąbrówki. 

„Medalion wykony przez men-
nicę francuska, jest to dar, który 
wraca do źródła, ta podobizna Cy-
priana Kamila Norwida, wybitnego 
Polaka, jest na paryskim grobowcu 
ale pragniemy żeby stała się cząstką 
szkoły a patron niech pozostanie 
we czci i chwale.  Poetę cechowała 
niezwykła wrażliwość, silna wiara  
w Boga i wielka miłość do Ojczyzny. 
Obdarzony różnorodnością talen-
tów wykorzystał je w służbie innym. 
Stworzone przez niego dzieła do 

dziś są cenną skarbnicą, która 
domaga się odkrycia i docenie-
nia –powiedział biskup Romuald 
Kamiński podczas poświęcenia 
medalionu. 

Natomiast jeden z uświetnia-
jących uroczystość profesorów 
odwołał się do ciągłości dziejo-
wej i kulturowej tej ziemi „…
przekazuję w tak godne i zacne 

miejsce medalion Cypriana Ka-
mila Norwida. Dwa lata temu, 
kiedy szukaliśmy miejsca kamień 
z serca nam spadł, bo właśnie tu 
w diecezji warszawsko praskiej, 

gdzie urodził sie Cyprian Kamil 
Norwid powinno być jego miej-
sce. Moja radość jest wielka, je-
stem wzruszony - tu będą przyszli 
Norwidzi”.

Przyjmujący historyczny dar dyrek-
tor szkoły Stanisław Wójcik zapewnił, 
że lokalna społeczność jak i młodzież 
szkolna będą godnie opiekować sie 
podarunkiem i że będzie on miał swoje 

zaszczytne miejsce. Po mszy uczniowie 
szkoły zaprezentowali spektakl słowno-
-muzyczny a następnie złożono kwiaty 
pod tablicą upamiętniającą chrzest 
Cypriana Kamila Norwida.

Przyjmując historyczny meda-
lion Cypriana Kamila Norwida, 
dyrektor szkoły w Dąbrówce, 
Stanisław Wójcik zapewnił, 
że lokalna społeczność, 
jak i młodzież szkolna będą 
godnie opiekować sie poda-
runkiem i że będzie on miał 
swoje zaszczytne miejsce. 
Uroczystość przekazania repli-
ki medalionu, poza wymiarem 
religijnym miała też charakter 
historyczny. Uczniowie szkoły 
zaprezentowali spektakl 
słowno-muzyczny a następnie 
złożono kwiaty pod tablicą 
upamiętniającą chrzest 
Cypriana Kamila Norwida.

Kamil Kowaleczko 
wiceburmistrzem 
Ząbek

Od kilku dni Ząbki mają nowego wiceburmistrza. Burmistrz Małgorzata 
Zyśk  powołała na swojego zastępcę Kamila Kowaleczko, dotychczasowe-
go przewodniczącego Rady Miasta Kobyłka. Decyzja ta zmienia sytuację 
zarówno w Ząbkach, jak i w Kobyłce. 
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A! Ogłoszenie drobne 

do rubryk:
Dam pracę

 i Szukam pracy
BEZPłAtnE!

OGŁOSZENIA DROBNE

Praca 
Zatrudnię

POSZUKUJEMY OSÓB Z ORZE-
CZENIEM O NIEPEŁNOSPRAWNO-
ŚCI DO PRACY PRZY OCHRONIE 
MAŁEJ BUDOWY W MARKACH. 
DOŚWIADCZENIE NIE WYMAGA-
NE. TEL. 577 303 512.

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Nauka
Korepetycje: rosyjski, szwedzki, angiel-
ski tel. 500 349 713

Usługi - Różne   
Cyklinowanie, lakierowanie, układanie 
podłóg, montaż listew, cokołów tel. 517 
336 017.

Naprawa pralek 509 243 566 
Wołomin ul. Peronowa 6A

Transport/Przeprowadzki
tel. 500 349 713

Usługi - Różne   

Biuro ogłoszeń ŻPW
Video Maag 

Zielonka, ul. Kolejowa 28, 
tel. 22 781 90 44

LOGOS
Wołomin, ul. Wileńska 36a 

tel. 22 787 29 11
F.H. SZPILKA

Radzymin, Stary Rynek 23
AGC 

Kobyłka, ul. Warszawska 3

Wołomin na Europejskim  
Kongresie Gospodarczym  
w Katowicach

Przedstawiciele gminy Wołomin na czele z Elżbietą Radwan, burmistrz Wołomina, wzięli udział w 
XI Europejskim Kongresie Gospodarczym (EKG) w Katowicach. Stoisko Wołomina nawiązujące 
do jubileuszu stulecia Miasta cieszyło się dużym zainteresowaniem uczestników Kongresu, któ-
ry odbywał się w dniach 13-15 maja. Jest to najważniejsze gospodarcze wydarzenie w Polsce.

Wołomin, wymieniony jako po-
siadacz jednego z najpiękniejszych 
stoisk Kongresu, śmiało włącza 
się w wydarzenia na najwyższym 
szczeblu gospodarczym. Udział 
przedstawicieli miasta i gminy w 
imprezie o takiej randze jak Euro-
pejski Kongres Gospodarczy to ja-
sny i czytelny przekaz, że Wołomin 
ma być w samym centrum, gdzie 
rozmawia się o najważniejszych 
sprawach o zasięgu ogólnopolskim 
i samorządowym. W roku stulecia 
nadania praw miejskich, dzięki 
wyjątkowemu, przykuwającemu 
uwagę stoisku Wołomin został za-
uważony przez większość uczest-
ników Kongresu. Uwagę zwracał 
zabytkowy samochód, hostessy 
wystylizowane na lata 20-te i od-
powiedni dla epoki anturaż. W ten 
intrygujący sposób została 
pokazana nie tylko hi-
storia Wołomina, ale i 
to, jak dużo do zaofe-
rowania ma współ-
cześnie – otwie-
rając się na nowe 
ścieżki rozwoju i 
zaznaczając swo-
ją obecność w 

polityce samorządowej. To miasto 
ogromnego potencjału, które ma 
dużo do zaoferowania inwestorom, 
przedsiębiorcom i mieszkańcom.

Udział w Europejskim Kon-
gresie Gospodarczym w roku 
2019 miał dla Wołomina wymiar 
szczególny. Jak powiedziała Elż-
bieta Radwan burmistrz Wołomina:  

- W stulecie nadania Wołominowi 
praw miejskich, łączymy historię 
z przyszłością, a tradycję z nowo-
czesnością. Europejski Kongres 
Gospodarczy w czternastu blokach 
tematycznych i kilkudziesięciu se-
sjach panelowych co roku porusza 
najistotniejsze tematy ekonomicz-
ne, gospodarcze, cywilizacyjne 
w wymiarze polskim, ale także 
globalnym. Sesje dotyczące zrów-
noważonego rozwoju miast, ich 
atrakcyjności, potencjału rozwojo-
wego, nowoczesnego budownictwa 
miejskiego, tworzenia lepszej i 
atrakcyjniejszej przestrzeni dla 
mieszkańców, to tylko  niektóre z 

tematów dotyczących miast, a po-
ruszonych podczas Kongresu. Są 
one źródłem inspiracji i wymiany 
doświadczeń. To bogactwo wiedzy 
i pomysłów na pewno będzie pro-
centować  kolejnymi pomysłami, 
aby jeszcze skuteczniej działać na 
terenie miasta i gminy Wołomin. 
Dzięki uczestnictwu w takich wy-
darzeniach możemy stale się roz-
wijać i zmieniać dla Mieszkańców. 
Cieszymy się, że Wołomin może 
z dumą i bez kompleksów stawać 
pośród najważniejszych ośrodków 
polityki lokalnej, a w swoim regionie 
jest niekwestionowanym liderem i 
przykładem dobrych zmian.

Na stoisku Wołomina uwagę zwracał zabytkowy samochód, hostessy wystylizowane na lata 20-te i odpowiedni dla epoki anturaż. 

- W stulecie nadania Wołominowi praw miejskich, łączymy 
historię z przyszłością, a tradycję z nowoczesnością. 

Europejski Kongres Gospodarczy w czternastu blokach 
tematycznych i kilkudziesięciu sesjach panelowych co roku 
porusza najistotniejsze tematy ekonomiczne, gospodarcze, 

cywilizacyjne w wymiarze polskim, ale także globalnym. 
Sesje dotyczące zrównoważonego rozwoju miast, ich 

atrakcyjności, potencjału rozwojowego, nowoczesnego 
budownictwa miejskiego, tworzenia lepszej i atrakcyj-

niejszej przestrzeni dla mieszkańców, to tylko  niektóre 
z tematów dotyczących miast, a poruszonych podczas 

Kongresu - mówi burmistrz Elżbieta Radwan
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– Mieszkańcy wszystkich gmin 
chcą więcej linii autobuso-
wych, chcą by autobusy czę-
ściej jeździły. Czy ma Pan coś 
nowego do zaproponowania 
mieszkańcom Marek?
– To prawda, każdy chciałby mieć 
autobus niemal pod swoją furtką, 
swoim domem i najlepiej, gdyby 
on dowiózł bezpośrednio do 
miejsca pracy bądź szkoły. Jest 
to jednak temat bardzo złożony 
i wynikający z wielu składowych. 
W Markach system komunikacji 
rozbudowujemy już od kilku 
lat. W poniedziałek – 13 maja – 
ruszyły, na boczne ulice miasta 
linie „L”. Staraliśmy się o te linie 
przez wiele miesięcy, ale udało 
się. Chcemy, aby ta komunikacja 
funkcjonowała nie tylko na Alei 
Piłsudskiego, ale aby docierała 
również w rejony bocznych uli-
czek. To pierwszy etap mareckiej 
komunikacji poprzecznej – bo 
tak ją nazywamy, nie jest to nasze 
ostatnie słowo w kwestii roz-
budowy komunikacji miejskiej. 
Po oddaniu ulic, po których te 
autobusy będą mogły jeździć 
planujemy, w kolejnych latach, 
dalszą rozbudowę tych poprzecz-
nych linii. Trwają rozmowy, jak te 
linie mają przebiegać oraz jakie 
standardy muszą spełniać nasze 
drogi, aby ta komunikacja była 
dla mieszkańców wygodniejsza..
– Od 13 maja część miesz-
kańców będzie miała wygod-
niej. Mówi, Pan, że to nie jest 
koniec. Co będzie się działo 
więcej?
– Za chwilę w Markach rozpocz-
ną się konsultacje społeczne 
dotyczące komunikacji. Po od-
daniu do użytku kolejnej części 
Metra na ulicy Trockiej, ZTM 
ma kolejne plany i pomysły jak 
tą komunikację przebudować 
po oddaniu tej linii Metra. Kon-
sultacje w Markach będą miały 
na celu konfrontację pomysłów 
ZTM z potrzebami mieszkańców 
jak też z pomysłami mareckiego 
samorządu.
– Budowa obwodnicy Marek, o 
którą mieszkańcy tego miasta 
zabiegali przez wiele lat, dziś 
dla wielu oznacza wzmożony 
hałas. Dyskusje na ten 
temat nie ustają. 
Zarówno miasto 
jak i mieszkańcy 
piszą pisma i pe-
tycje, a co na to 
zarządca drogi? 
Czy jest szansa, że S8 będzie 
mniej uciążliwa dla okolicz-
nych mieszkańców?
– Miasto wraz z mieszkańcami 
stoi w jednej linii, żeby zapewnić 
ochronę akustyczną przed hała-
sem i zwiększyć tam, gdzie jest 
niedostateczna. Udało się ustalić, 
że zrobimy pomiary hałasu i takie 

pomiary się odbyły. Wyniki zostały 
przekazane do Generalnej Dyrek-
cji Dróg Krajowych i Autostrad 
(GDDKiA)oraz do Marszałka 
Województwa. Podstawą, aby tą 
ochronę akustyczną poprawić lub 
uzupełnić jest wydanie decyzji 
przez Marszałka. Taka decyzja w 
fi nałowym etapie została wydana. 
Czekamy teraz na kolejny krok, 
który jest po stronie GDDKiA, czy-
li ogłoszenie przetargu na wybu-
dowanie brakujących elementów 
i podwyższenie, na wskazanym w 
decyzji przez Marszałka, odcinku.
– A gdybyśmy te działania spró-
bowali umieścić w kalendarzu, 
to jak one będą się przedsta-
wiały?

– Nie umiem na to pytanie odpowie-
dzieć wiążąco, ponieważ GDDKiA 
musi teraz przygotować przetarg. 
Nie wiem jakie są plany odnośnie 
tych działań, nie znam harmono-
gramu dotyczącego przetargów.
– W dniu 8 maja w Centrum Aktyw-
ności Fabryczna 3 w Markach od-

było się spotkanie Komitetu Steru-
jącego Projektu Partnerskiego p.t. 
„Rozwój Zintegrowanej Sieci Dróg 
Rowerowych”, na które gminy: 
Marki, Ząbki, Zielonka, Kobyłka, 
Wołomin, Radzymin i Nieporęt po-
zyskały wysokie dofinansowanie. 
To temat, który interesuje coraz 
większą grupę mieszkańców. 

Marki są liderem tego projektu – 
czy mógłby Pan poszerzyć naszą 
wiedzę w tym zakresie?
– Te sotkania odbywają się cyklicznie 
w różnych konfi guracjach. Natomiast 
to spotkanie 8 maja było takim trochę 
podsumowującym, abyśmy sobie 
wszyscy opowiedzieli na jakim etapie 
w poszczególnych gminach jesteśmy 
bowiem ten rojekt ma już swoją 
historię. To są środki już pozyskane 
na budowę tej infrastruktury dróg 
rowerowych na terenie wymienionych 
gmin. Tym dużym partnerstwem 
udało nam się te pieniądze pozyskać. 
Obecnie jesteśmy na etapie realizacji 
na etapie ogłaszania przetargów, na 
etapie budowy w niektórych gminach. 
W związku z tym chcieliśmy, aby to 

było takie swoiste podsumowanie do-
tychczasowych działań i ich efektów, 
aby wiedzieć jakie mamy wyzwania, 
jakie elementy trzeba dopracować, 
aby można było ten projekt dopro-
wadzić do szczęśliwego fi nału. Wy-
budować te wszystkie zaplanowane 
drogi rowerowe i oddać je do użytku 
mieszkańcom.
– Aby podziałać na wyobraźnię 
mieszkańców co do wielkości 
tej inwestycji, warto powie-
dzieć, że 60 milionów złotych 

to dla niektórych z naszych 
gmin jest dwa albo i trzy rocz-
ne budżety inwestycyjne. Ile 
kilometrów szlaków rowero-
wych powstanie?
– To jest faktycznie bardzo duże 
dofi nansowanie jeśli chodzi o 
samą kwotę, ale też wysokie 
procentowo dla całej inwestycji 

bo to aż 80% kosztów kwalifi ko-
walnych. To bardzo duży wkład 
dofi nansowania zewnętrznego. 
Mówimy tu o prawie 30 kilo-
metrach dróg rowerowych na 
terenie wszystkich siedmiu 
gmin, które biorą udział w tym 
dużym partnerstwie. W samych 
Markach powstanie dzięki tej 
inwestycji ponad 12 km. do-
datkowych dróg rowerowych 
bo jest to drugie partnerstwo 
i drugi program z t.zw. ZITów, 
w którym jesteśmy liderem i 
współpracujemy z innymi gmi-
nami. Jeśli chodzi o pierwszy z 
tych projektów to jesteśmy na 
etapie kończenia inwestycji. 
Drogi rowerowe już powstają 

i mieszkańcy z części już ko-
rzystają.
– Warto też dodać, że te szlaki 
mają się też łączyć z tymi, 
które powstały w Legionowie i 
Jabłonnej…
- Tak bo to jest główne założenie, 
że te szlaki rowerowe będą miały 
ze sobą połączenia. Jako przykład 
mogę tu podac naszą inwestycję 
wspólnie z Miastem Zielonka a 
Markami po wale rzeki Długiej. 
W planach jest połączenie Marek i 

Radzymina wzdłuż Alei Piłsudskie-
go, Nieporęt połączony przez Trakt 
Królewski z Legionowem – można 
tu mnożyć przykłady – ale dzieje 
się to, na co od lat mieszkańcy tych 
wszystkich gmin czekają.

Zapraszamy do obejrzenia 
i wysłuchania pełnego zapisu 
rozmowy na www.zyciepw.pl

daniu do użytku kolejnej części 
Metra na ulicy Trockiej, ZTM 
ma kolejne plany i pomysły jak 
tą komunikację przebudować 
po oddaniu tej linii Metra. Kon-
sultacje w Markach będą miały 
na celu konfrontację pomysłów 
ZTM z potrzebami mieszkańców 
jak też z pomysłami mareckiego 

– Budowa obwodnicy Marek, o 
którą mieszkańcy tego miasta 
zabiegali przez wiele lat, dziś 
dla wielu oznacza wzmożony 
hałas. Dyskusje na ten 
temat nie ustają. 
Zarówno miasto 
jak i mieszkańcy 
piszą pisma i pe-
tycje, a co na to 
zarządca drogi? 

– Aby podziałać na wyobraźnię 
mieszkańców co do wielkości 
tej inwestycji, warto powie-
dzieć, że 60 milionów złotych 

– To jest faktycznie bardzo duże dofinansowanie jeśli chodzi 
o samą kwotę, ale też wysokie procentowo dla całej inwesty-

cji bo to aż 80% kosztów kwalifikowalnych. To bardzo duży 
wkład dofinansowania zewnętrznego. Mówimy tu o prawie 

30 kilometrach dróg rowerowych na terenie wszystkich 
siedmiu gmin, które biorą udział w tym dużym partnerstwie. 

W samych Markach powstanie dzięki tej inwestycji ponad 
12 km. dodatkowych dróg rowerowych bo jest to drugie 

partnerstwo i drugi program z t.zw. ZITów, w którym 
jesteśmy liderem i współpracujemy z innymi gmina-

mi– mówi Jacek Orych, burmistrz Marek 

Drogi rowerowe 
ponad 30 km nowych 
tras na terenie powiatu

Jacek Orych, burmistrz Marek, w programie „Teresa Urbanowska zaprasza” 
opowiedział o… nowej linii komunikacji miejskiej w Markach, która ruszy-
ła 13 maja. Rozmawiano również o inwestycjach oświatowych, budowie 
ścieżek rowerowych oraz o tym, jakie są dalsze losy mareckiej uchwały 
śmieciowej. Rozmowa odbyła się 9 maja

Podczas tegorocznej edy-
cji akcji „W Wołominie dzień 
wspaniały, czyta duży, czyta 
mały” biblioteczny balkon 
zapełnił się pasjonatami czy-
tania, a przechodnie mogli 
usłyszeć przekrój najzna-
mienitszej literatury. Czy-
telniczy maraton rozpoczął 
Piotr Konopka, który poru-
szył słuchaczy interpretacją 
poezji ks. Jana Twardow-
skiego. Używając alfabetu 
Braille'a pokazał, jak 
można odbierać lite-
raturę poprzez dotyk. 
Poetyckiego klimatu 
było więcej: Julian 
Tuwim, Konstanty 
Ildefons Gałczyński, 

czy Jan Brzechwa, to m.in. 
tych autorów wybierali Jerzy 
Kielak, Irena Rybak i Barbara 
Gwarda. Silną reprezentację 
stanowili poeci z projektu 
Akademia Słowa. Nie za-
brakło klasycznych tekstów 
literatury: fragment „Pana 
Tadeusza” Adama Mickiewi-
cza przeczytał Dariusz Szy-
manowski – wiceburmistrz 
Wołomina; Agata Sobczak 
– dyrektor Muzeum im. 

Zofi i i Wacława Nałkowskich 
– zaprezentowała jeden 
z tekstów Antoniego Czecho-
wa; swoją ulubioną powieść 
Johna Steibecka pt.: „Tortilla 
fl at”, przyniosła Joanna Żero. 
O wołomińskich losach 
Wiery Gran, można było 
usłyszeć z tekstu czytanego 

przez Teresę Urbanowską, 
redaktorkę Życia Powiatu 
na Mazowszu. W tej różno-
rodnej galerii tekstów nie 
mogło zabraknąć literatury 
dziecięcej, Karol Cudny 
wspólnie z dziećmi Alicją 
i Dominikiem, przeczytali 
jedno z opowiadań z serii 
Wojciecha Widłaka „Pan 
Kuleczka”. 

O idei Światowego Dnia 
Książki i Praw Autorskich 
informowali mieszkańców 
Wołomina wolontariusze 
z Młodzieżowego Wolon-
tariatu Szkolno-Parafi alne-
go „Otwarte Serce”. Także 
wolontariusze czytali swoje 
ulubione książki, wśród któ-
rych królował „Mały książę”. 

Wśród różnorod-
nych tekstów nie 
mogło zabraknąć 
literatury dziecięcej, 
Karol Cudny wspólnie 
z dziećmi Alicją 
i Dominikiem, 
przeczytali jedno 
z opowiadań z serii 
Wojciecha Widłaka 
„Pan Kuleczka”. 

Światowy Dzień Książki i Praw Autorskich, to wyjąt-
kowy dzień dla wszystkich miłośników słowa pisa-
nego. Tego dnia na całym świecie podejmowane są 
inicjatywy, które mają na celu promocję czytelnictwa, 
ochronę praw autorskich i własności intelektualnej. 

W Wołominie 
dzień wspaniały, 
czyta duży, czyta mały

zaczytany W
ołom

in

Wiosną zdecydowanie 
więcej czasu spędzamy na 
świeżym powietrzu, space-
rujemy, bawimy się z dziećmi 
w parku. W piękny majowy 
weekend, mieszkańcy Ząbek 
będą mieli okazję spędzić 
miło czas pod chmurką, zjeść 
coś dobrego, pobawić się i zre-
laksować z rodziną oraz zna-

jomymi. 
Wszystko 
w ramach 
Festiwalu 
S m a k ó w 
Food Truc-
ków, który za-
gości w Ząbkach 
w ramach 3. Zlotu Sa-
mochodów Elektrycznych i 
Hybrydowych. 

Przez dwa dni Park Miej-
ski im. Szuberta zamieni się w 
arenę najlepszych smaków z 
całego świata. Pojawią się zna-
ne i lubiane food trucki, które 
zaserwują zarówno klasykę 
street foodu: burgery, frytki 

i zapiekanki, jak i bardziej 
oryginalne dania europejskiej 
i światowej kuchni.

W ramach festiwalu przy-
gotowaliśmy także specjalną 
strefę zabaw dla dzieci, prze-
strzeń dla sympatyków gier 
planszowych, a nawet strefę 
chill-outu, gdzie przy spo-
kojnej muzyce będzie moż-
na oddać się beztroskiemu 
nicnierobieniu. Uczestnicy 
będą mogli wziąć udział w 

zawodach kulinarnych 
oraz pasjonującej grze 
terenowej. Podczas 
imprezy głosami od-
wiedzających wybie-

rzemy także 
najsmacz-

niejszego food 
trucka. 
Zapraszamy na 

I Festiwal Smaków Food 
Trucków w Ząbkach. Będzie-
my 25 i 26 maja. W sobotę 
wydarzenie trwa od 12  do 
21, a w niedzielę od 12 do 20. 
Wstęp bezpłatny.

Głodni informacji? Za-
praszamy na stronę wyda-
rzenia: www.facebook.com/
events/336797843859934/

Pojawią się znane
 i lubiane food truc-
ki, które zaserwują 

zarówno klasykę 
street foodu jak

 i bardziej ory-
ginalne dania 
europejskiej 
i światowej 

kuchni.

Na zewnątrz coraz cieplej, pogoda zachęca do aktyw-
ności, a co na świeżym powietrzu robi się najlepiej? 
Próbuje nowych smaków!  Już 25 i 26 maja szykuje się 
porządna, dwudniowa wyżerka! To Festiwal Smaków 
Food Trucków w Ząbkach.

I Festiwal Smaków 
Food Trucków 
w Ząbkach

coś dla sm
akoszy

Kolejna inwestycje w Gminie Klembów

We wtorek 7 maja 2019r. w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Mazowieckiego podpisalisana zostałą 
umowa na dofinansowanie operacji  „Budowa drogi gminnej ulicy Przytorowej na odcinku od ulicy Przejaz-
dowej do ulicy Kolejowej w miejscowości Ostrówek, gmina Klembów, powiat wołomiński” o długości 818m.

Dofi nansowanie w wysokości 
nie przekraczającej kwoty 885 
724,00 zł pochodzi ze środków 
Europejskiego Funduszu Rolne-
go na rzecz Rozwoju Obszarów 
Wiejskich w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014–2020.

Inwestycja uzupełni istniejącą 
już siatkę połączeń lokalnych, 
a mieszkańcy gminy Klembów 
będą mogli skorzystać z no-
wowybudowanej drogi jeszcze 
w tym roku, ponieważ obecnie 
ogłoszony został już przetarg 

na realizację przedmiotowej 
inwestycji.

Również 7 maja 2019 roku Wójt 
Gminy Klembów  Rafał Mathiak 
w obecności radnych z Dobczyna 
Emilii Kamińskiej i Ewy Chaciń-
skiej oraz z Paska Andrzeja Gó-
reckiego podpisał umowę na roz-
budowę Szkoły Podstawowej im. 
Janusza Korczaka w Dobczynie 
wraz z budową sali gimnastycz-
nej oraz z zagospodarowaniem 
terenu wokół budynków (parking, 
drogi dojazdowe, zieleńce). 

W wyniku przetargu publicz-

nego do realizacji tej inwestycji 
została wybrana fi rma ARCUS 
Technologie z Celestynowa, która 
wykona przedmiot zamówienia za 
kwotę 9 673 950 zł, w terminie do 
października 2020 roku

Rozbudowa Szkoły Podsta-
wowej im. Janusza Korczaka 
w Dobczynie zwiększy po-
wierzchnię użytkową istniejącego 
budynku o 1660 m2. Dzięki tej 
ważnej dla lokalnej społęczności 
inwestycji,  w placówce eduka-
cyjnej przybędzie jedenaście 
nowych sal dydaktycznych oraz 

dodatkowe miejsca z przezna-
czeniem na stołówkę i szatnie. 
Wybudowana zostanie również 
ogólnodostępna sala gimna-
styczna o powierzchni użytkowej 
886 m2 wraz z trybunami, które 
będą mogły pomieścić 240 osób 
oraz z dodatkową salką do upra-
wiania fi tnessu.

Pierwsze prace budowlane 
rozpoczną się w Dobczynie już 
w najbliższych dniach. Rozbudo-
wa budynku szkolnego powinna 
się zakończyć do października 
2020 roku.

Mieszkańcy będą mogli skorzystać z nowowybudowanej drogi jużw tym roku, Już niebawem rozpocznie się rozbudowa szkoły w Dobczynie
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16 maja 2019powiat
– Gospodarka odpadami to je-
den z ważniejszych problemów, 
z którym przyszło się zmierzyć 
samorządom na początku obec-
nej kadencji. Problemem zaczę-
ły być również, powstające jak 
grzyby po deszczu dzikie wy-
sypiska. Czy Gmina Radzymin 
zauważa już ten problem i czy 
zastanawiał się Pan jak sobie z 
nim poradzić?
– Zarówno stawki za odbiór odadów 
jak i metody ich naliczania doko-
nywane są rękoma samorządów to  
problem jest ponad lokalny. Rynek 
gospodarki odpadów jest w tej chwili 
bardzo niestabilny. Ceny poszybowa-
ły w górę. Produkujemy coraz więcej 
odpadów, segregujemy niechętnie. 
Prawo nie sprzyja… Samorządy 
mają ograniczone możliwości, jeśli 
chodzi o kontrolowanie tego, czy rze-
czywiście mieszkańcy odprowadzają 
opłaty w odpowiedniej wysokości i 
czy w ogóle je odprowadzają. Nie 
sprzyja również spór na linii Marsza-
łek – Wojewoda. Cały III i IV kwartał 
ubiegłego roku i początek bieżącego 
roku to był spór dotyczący tego czy 
i jak uchwalić Wojewódzki Plan 
Gospodarowania Odpadami a bez 
tego planu nie można inwestować w 
infrastrukturę, która te odpady sor-
tuje. Minister Środowiska sprawił, 
że nielegalnie funkcjonują niektóre 
instalacje przetwarzania odpadów 
komunalnych, a bez nich cały system 
zagospodarowania odpadów nie 
funkcjonuje. To nie koniec zmian, 
bo wejdą nowe regulacje.
– Co ma Pan na myśli?
– Od 1 stycznia wejdzie w życie nowa 
opłata marszałkowska, która będzie 
o 100% wyższa od obecnej. W tej 
chwili, za to co ląduje na wysypisku 
opłata wynosi 135 zł. Od nowego 
roku będzie to 270 zł. Nowy pakiet 
przepisów, który został wprowadzo-
ny w efekcie płonących wysypisk, 
czyli nowe, dodatkowe obowiązki 
nakładające na firmy zagospodaro-
wujące odpady takie jak kamery na 
pojazdach, GPS na pojazdach. Ale 
również te bardzo kosztowne czyli 
budowa hal w których przetwarzane 
są odpady niebezpieczne - to wszyst-
ko sprawia, że na samorządy prze-
rzucane są dodatkowe koszty, które 
samorządy przerzucają na miesz-
kańców. Temu systemowi wymykają 
się firmy, które działają nie do końca 
zgodnie z prawem, czego efektem są 
te dzikie wysypiska pojawiające się w 
miejscach niemonitorowanych: w 
Kobyłce przy ulicy Dworkowej, w 
Radzyminie przy Węźle Wo-
łomin, na ulicy Wrzosowej i 
w kilku innych miejscach, 
tam, gdzie nie ma ka-
mer, gdzie oczy ludzkie 
nie widzą. To czy firma 
działa zgodnie z pra-
wem czy nie widać już 
na etapie ofert. Jeśli 
ktoś oferuje odbiór 

odpadów z kontenera budowlanego 
za 300 lub 400 złotych, to każdemu 
z nas powinna zapalić się czerwona 
lampka, ponieważ tych odpadów 
nie da się za tą kwotę zagospodaro-
wać przy obecnie obowiązujących 
cenach. 
– Jakie są więc te realne ceny?
– Realne rynkowe ceny to kwota 800, 
900, 1 000 czy nawet 1 200 złotych za 
taki kontener. Jeśli ktoś robi to taniej, 
to wiadomo, że te odpady wylądują 
u kogoś w lesie, przy drodze albo w 
jakimś dole. Wszyscy powinniśmy na 
to zwracać uwagę. 

– Ile takich dzikich wysypisk zlo-
kalizowaliście w Radzyminie?
– Niestety jest ich kilka. Znajdują 
się przy Węźle Wołomin, przy Węźle 
Radzymin, ostatnio pojawiły się przy 
ulicy Poligonowej na pograniczu 
Gminy Radzymin i Gminy Nieporęt 
i widać, że nie są to indywidualne 

odpady od mieszkańców tylko, że jest 
to już jakiś pośrednik – firma, która 
odbiera te odpady. Widać, że nie jest 
to worek śmieci z auta osobowego 
tylko, że ktoś przyjechał ciężarówką 
lub półciężarówką a w niektórych 
miejscach widać nawet, że była to 
specjalnie przystosowana naczepa 
z ruchomą podłogą. To widać po 
sposobie w jaki to było przygoto-
wane. Więc nie jest to „Kowalski” 
czy „Xiński” tylko jakaś firma, która 
bierze od mieszkańca te 300 czy 
400 złotych i ma czysty zysk – koszt 
paliwa i pracownika.

– Czy gmina pochyliła się już 
nad tym problemem i widzi 
sposób w jaki go będzie chciała 
rozwiązać?
– Jeśli chodzi o te dzikie wysypi-
ska – bo na tym chciałbym się na 
początek skupić, to zawarliśmy już 
umowę ramową na sprzątanie tego 
typu miejsc. To, najczęściej, są pasy 
drogowe. Do tej pory nie mieliśmy 
takiej umowy zawartej. Sprzątanie 
polegało na ogół na mechanicznym 
wyczyszczeniu poboczy dróg i sko-
szeniu trwawy. Nigdy nie było mowy 
o czyszczeniu z takich hałd odpadów. 
Działania takie nie mieściły się też w 
naszej umowie z odbiorcą odpadów. 
Przeprowadziliśmy przetarg, wyłoni-
liśmy odbiorcę, zawarliśmy umowę. 
W tej chwili każda tona sprzątnięta 
z takiego dzikiego wysypiska przy 
drodze kosztuje nas X złotych. 

Jeśli widzimy, że w jakims miejscu 
jest problem nie musimy zawierać 
dodatkowych umów. W tej chwili te 
wysypiska są sprzątane.
– Sprzątniecie to co zostało 
zwiezione i co dalej?
-– Aby to się nie pojawiało na przy-
szłość chcemy monitorować drogi w 
takich miejscach. Nie zawsze może 
to być monitoring, bo czasem są to 
miejsca daleko od światłowodów.
– I co wtedy?
– Wieszamy foto pułapki. Często na 
terenach i obiektach prywatnych, 
żeby one nie znikały. A każdemu 

mieszkańcowi danej ulicy zależy, 
żeby w jego sąsiedztwie takie wysy-
piska się nie pojawiały. Mieszkańcy 
wspierają nas w tych działaniach i 
chętnie godzą się na zamontowanie 
takich urządzeń na swoim terenie. 
– Determinacja mieszkańców 
Radzymina w walce o czyste śro-
dowisko jest mi dobrze znana, 
gdyż nie raz zdarzało się naszej 
redakcji z nimi współpracować 
przy trudnych tematach ekolo-
gicznych. to pozwala wierzyć, 
że działanie odniesie pozytywny 
efekt…

Chcesz wiedzieć, jakie jeszcze roz-
wiązanie Gmina Radzymin planuje 
wprowadzić – zapraszamy do obej-
rzenia rozmowy przeprowadzonej 
przez Teresę Urbanowską z Krzysz-
tofem Chacińskim na www.zyciepw.pl

– Wieszamy foto pułapki. Często na terenach i 
obiektach prywatnych, żeby one nie zni-

kały. A każdemu mieszkańcowi danej 
ulicy zależy, żeby w jego sąsiedztwie 

takie wysypiska się nie pojawiały. 
Mieszkańcy wspierają nas w tych 
działaniach i chętnie godzą się na 
zamontowanie takich urządzeń na 

swoim terenie – mówi Krzysztof 
Chaciński, burmistrz Radzymina

Nowa siedziba biblioteki w Jadowie
8 maja w Jadowie miała miejsce długo oczekiwana uroczystość. Wójt Gminy Jadów, Dariusz Kokoszka oficjalnie 
przekazał Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Jadów – Sywii Tryc klucze do zmodernizowanego budynku biblioteki.

Dariusz Kokoszka - Wójt Gminy 
omówił zakres prac  zrealizowanych  
w ramach projektu „Modernizacja 
Biblioteki w Jadowie”. 

W 2016 r. biblioteka aplikowała 
o środki z Narodowego Programu 
Rozwoju Czytelnictwa, Priorytet II In-
frastruktura Bibliotek na przebudowę 
budynku. Projekt pod nazwą „Moder-
nizacja Biblioteki w Jadowie” uzyskał 
dofinansowanie w wysokości 1 996 258 
złotych. Gmina Jadów jako wkład wła-
sny do projektu wniosła nieruchomość  
o wartości ponad 500 000 zł oraz środki 
finansowe w kwocie 150 415zł. Ogólna 
wartość zadania wyniosła 2 671 398zł.

Modernizacja biblioteki trwała 
dwa lata. Wykonano dokumentację 
projektową, przeprowadzono roboty 
budowlane, których koszt wyniósł 
ponad 1 800 000 zł. Obiekt został 
wyposażony w meble i sprzęt, zada-
nie obejmowało również promocję 
projektu.

Prowadzone etapowo roboty bu-
dowlane polegały na rozbudowie  
i przebudowie wraz ze zmianą sposo-
bu użytkowania budynku o powierzch-
ni użytkowej ponad 643,20m2, w któ-
rym dotychczas siedzibę miała biblio-
teka oraz mieścił się ośrodek zdrowia.  
W efekcie realizacji projektu biblioteka 
dysponuje czterema pomieszczenia-
mi przeznaczonymi na księgozbiór, 
wypożyczalnią, czytelnią połączoną 
z salą komputerową, świetlicą, salą 
konferencyjną, pomieszczeniami 
gospodarczymi i socjalnymi. Ponadto  
w budynku funkcjonować będą 
również Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej oraz Archiwum Urzędu 

Gminy, świadczona będzie też pomoc 
prawna dla mieszkańców.

Dyrektor Biblioteki podkreśliła, 
że na sukces tego projektu złożyła się 
ciężka praca wielu osób. Podziękowała 
projektantom, inspektorowi nadzoru, 
kierownikowi budowy, wykonawcy  
i wszystkim podwykonawcom. Szcze-
gólne słowa skierowała do Dariusza 
Kokoszki – Wójta Gminy Jadów oraz 
do członków Rady Gminy- to dzięki 
ich odważnym decyzjom biblioteka 
mogła przystąpić do realizacji projektu. 
Pani Dyrektor dziękowała również pra-
cownikom biblioteki i urzędu gminy: 
Rafałowi Rozparze, Barbarze Wójcik, 
Przemysławowi Walczukowi i wszystkim 
którzy choć w najmniejszym stopniu 
przyczynili się do realizacji zadania. 

Uroczystość swoją obecnością uświetnili 
zaproszeni goście, którzy zgodnie gra-
tulowali udanej inwestycji: Władysław 
Teofil Bartoszewski- społeczny doradca 
Marszałka Województwa Mazowieckie-
go, Bożena Żelazowska- Reprezentująca 
Sejmik Województwa Mazowieckiego, 
Przewodnicząca Komisji Promocji Wo-
jewództwa Mazowieckiego i Współpracy 
Zagranicznej, Robert Szydlik - Wice-
starosta Powiatu Wołomińskiego wraz 
z radnymi powiatowymi Magdaleną 
Suchenek i Piotrem Borczyńskim, Paweł 
Bednarczyk Burmistrz Miasta Tłuszcz, 
Piotr Orzechowski, Wójt Gminy Stra-
chówka, Sylwester Niżnik, Wójt Gminy 
Poświętne, radni i sołtysi z terenu gminy, 
dyrektorzy szkół, Gminnego Ośrodka 
Kultury, Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, pracownicy urzędu Gminy, 
przedstawiciele środowiska bibliotekar-
skiego z całego powiatu na czele z Kata-
rzyną Bartnowska i Lucyną Małodobrą 
z Działu Wojewódzkiej Sieci Bibliotek, 
nie zabrakło również przedstawicieli 
organizacji pozarządowych i mediów.

Ponieważ 8 maja obchodzony jest 
jako ogólnopolski Dzień Bibliotekarza w 
trakcie uroczystości Wójt Gminy Jadów 
wraz z Reginą Sadlik,  Przewodniczącą 
Rady Gminy wręczyli wszystkim obec-
nym na uroczystości bibliotekarzom 
piękne kwiaty oraz złożyli im podzięko-
wania za dotychczasową pracę i życzyli 
im dalszych sukcesów w działalności 
zawodowej i osobistej.

Do przecięcia symbolicznej wstęgi 
zaproszono najmłodszych czytelni-
ków - uczniów Szkoły Podstawowej  
w Jadowie, zaraz potem Wójt uroczyście 
przekazał klucz do biblioteki Dyrektor- 
Sylwi Tryc. Uroczystego poświęcenia 
obiektu dokonał ks. Dziekan Bogdan 
Lewiński, proboszcz jadowskiej parfii. 
Goście zwiedzający bibliotekę mieli 
także okazję zobaczyć wystawę prac 
wykonanych przez mieszkanki Jadowa.

Na zakończenie uroczystości wszy-
scy zostali zaproszeni do obejrzenia 
przedstawienia w wykonaniu młodzieży, 
której opiekunem jest HalinaFilemo-
nowicz. Występ został przygotowany 
w oparciu o napisany specjalnie na tę 
okazję scenariusz autorstwa Mariusza 
Kubata. Na scenie wystąpił również 
Łukasz Wójcik, dyrektor GOK w Ja-
dowie,  który akompaniował wspaniałej 
solistce – Kindze Sawin. Jako ostatni 
wystąpił przed licznie zgromadzoną 
publicznością zespół Plateau.

Do przecięcia symbolicznej wstęgi zaproszono najmłodszych czytelników

Radzymin  
wypowiada wojnę  
dzikim wysypiskom

Z Krzysztofem Chacińskim, burmistrzem Radzymina tym razem prowadząca 
program „Teresa Urbanowska zaprasza” rozmawiała o ciągle gorącym tema-
cie gospodarowania odpadami a także o szybkiej kolei czy i kiedy będzie ona 
funkcjonowała w Radzyminie. Nie zabrakło też informacji o inwestycjach i po-
wstających dokumentach planistycznych. Zapraszamy do lektury i obejrzenia 
wizualnego zapisu rozmowy na portalu www.zyciew.pl
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